

Master's Degree in Chinese Studies

中国研究 (哲学硕士)

1-year full-time or 2-year part time 一年全职或两年兼职
Fully funded scholarships available 提供全额奖学金机会

Why study at Trinity College Dublin?

Founded in 1592, Trinity is Ireland's top-ranked university. Situated in the centre of Dublin, Trinity's stunning campus is home to a community of scholars at the cutting edge of research and teaching. Combining historic traditions with world-renowned research excellence, Trinity College Dublin blends a rigorous academic programme with an unparalleled array of cultural, social and professional experiences.

Why choose this course?

Designed for those with a global mindset, this intensive taught Master's degree in Chinese Studies offers a unique opportunity for you to engage deeply and critically with China today. Delivered by expert faculty as well as regular guest speakers, this programme will develop the skills necessary to succeed in an international environment. The degree focuses on the study of China in the 20th and 21st centuries within a comparative, global context. A flexible structure allows students to focus on the areas of history, politics, society, linguistics and culture, or to combine language study with other subject-specific modules. Modules typically include: Modern Chinese History, Contemporary Chinese Society and Politics, Chinese Translation in Practical Contexts, China in Comparative Perspective, Business and Economy of Contemporary China, Teaching Chinese as a Foreign Language, Mandarin at four different levels, and more. No prior knowledge of Chinese language or Chinese Studies is necessary.

Scholarships

A range of scholarships is available for the 2019/20 academic year. Exceptional candidates will be considered for a full-time tuition waiver for either EU or non-EU fees (worth €8,832/€18,849) and an annual stipend of €12,000. Students may also apply for the Eoin & Cliona Murphy Scholarship Scheme (€3,000). Scholarship candidates must submit a full application pack online by the deadline of 1 May 2019. For further inquiries and support with your application, please email tcas@tcd.ie.

Testimonials

"As a Chinese student, studying Chinese Studies abroad at Trinity College Dublin was a wise choice for me. The study of the humanities and social sciences here requires not only reflection on personal experiences, but also objective and critical thinking. Going out of China was precisely the best way for me to deepen my understanding of China."

- Yang Jinlong, M.Phil in Chinese Studies graduate 2018

"Doing the M.Phil in Chinese Studies has been one of the best experiences of my life. Our department pulses with the energy of doing something ambitious, unique and new. The teaching body is made up of staff with incredible experience, some working on the newest issues in China. There is an atmosphere of expertise, care and growth."

- Barbara Lecis, M.Phil in Chinese Studies graduate 2017

为什么选择在圣三一大学学习?

成立于1592年, 圣三一大学是爱尔兰的顶级高等学府。坐落在都柏林市中心, 圣三一大学美丽的校园是尖端学者和教师的社区和家园。结合优良的历史传统和国际认可的研究成果, 圣三一大学在坚守严格的学术要求的同时, 保持着文化、社会和专业上无可比拟的领先水平。

为什么选择这一课程?

本课程为那些渴求发展全球性思维的同学量身定制。该授课型硕士课程提供了一个可以深入理解并辩证性的看待当今中国的独特机会。本课程的教学团队包括该领域的专家学者以及会邀请工商界的佼佼者作为特邀嘉宾来学院里做讲座。该课程旨在培养学生们在国际环境中取得成功所必须的技能。该学位侧重于学习和研究20世纪及21世纪全球背景下的中国。灵活的课程结构设置使学生能够专注于历史、政治、社会、语言学和文化等领域的专项学习, 或将语言学习与其他特定学科相结合。该学位提供的主要课程有现代中国历史、当代中国社会与政治、实用汉语翻译、比较视野下的中国研究、当代中国商业与经济、国际汉语教学以及四个不同级别的汉语课程等。该学位不需要有关汉语及中国研究的先修知识。

奖学金

2019/20学年提供多个奖学金名额。优秀的申请者将有机会享受学费全免待遇(欧盟学生8832欧元, 非欧盟学生18849欧元)和全年12000欧元的生活补贴。学生同时还可以申请Eoin & Cliona Murphy奖学金(金额为3000欧元)。申请人须在线提交完整的申请材料, 申请截止日期为2019年5月1日。更多信息和寻求帮助, 请邮件咨询 tcas@tcd.ie。

来自毕业生的话

作为一个中国学生, 赴海外在圣三一大学学习中国研究是我的一个明智选择。在这里对人文社科的学习不仅要求结合个人经历, 并且要求客观公正的态度和挑战式的思维方式。从一个外部的角度来审视中国, 是一个最好的加深对理解中国的方式。

- 杨金龙 2018级中国研究硕士学生

来圣三一大学选择学习中国研究这个硕士课程是我一生中最好的经历之一。这个课程使我雄心勃勃, 并具有独特和创新的思维能力。课程的教学团队都有着非常资深的实践工作经验, 并且有一些来自中国目前最前沿的工作领域。这样的学术氛围让我可以得到更多的帮助和引领。

- Barbara Lecis 2017级中国研究硕士学生



永和九年歲在癸丑暮春之初會
于會稽山陰之蘭亭脩禊事

